
Mijn naam is Jan Riemersma, ik woon aan de Wooldseweg en ik ben sinds 10 januari 
slapeloos burger. Dat is de dag waarop ik uw brief met plannen omtrent uitbreiding van het 
bedrijventerrein ontving. 

Voorafgaand aan de vorige raadscommissievergadering heb ik bij de griffie de vraag gesteld 
welke verplichting de gemeente Winterswijk heeft aangaande CO2-compensatie van de 
gebieden die worden opgeofferd aan bedrijventerrein. In een reactie per mail kreeg ik 
daarop het volgende antwoord:  

“De gemeente Winterswijk heeft geen directe verplichting om CO2 uitstoot door de aanleg en 
gebruik van een bedrijventerrein te compenseren. De gemeente volgt het landelijk 
klimaatakkoord waarin is afgesproken dat in 2030 de CO2 uitstoot met 55% wordt 
verminderd. In 2050 is een reductie van 95% CO2 uitstoot afgesproken. De aanleg en het 
gebruik van het bedrijventerrein moet binnen deze doestellingen passen. Van compensatie is 
dan geen sprake.” 

Ik wil niet te veel tijd verspillen aan de definitie van het woord “compensatie”, maar volgens 
mij betekent het ruimte bieden aan bedrijven tot het verhogen van de CO2 uitstoot toch 
echt dat deze uitstoot elders in de gemeente vermeden of verlaagd moet worden. 

Ik heb daarover gisteren een telefoongesprek gevoerd met een van uw ambtenaren, die 
stelde dat bedrijven die zich hier vestigen, elders toch weer ruimte opgeven. Als dát uw 
opvatting van uitstootvermijding of -verlaging is, dan houdt u zichzelf en uw kiezers geen 
realistisch beeld voor, ben ik bang. Bedrijven die hier naartoe komen laten immers panden 
en terreinen achter die niet worden teruggegeven aan de natuur, maar weer door andere 
bedrijven worden gebruikt. Zo komen we er niet met die CO2 verlaging. 

Dit roept een aantal vragen op. Weet de gemeente hoeveel CO2 er vandaag wordt 
uitgestoten? Weet de gemeente wat er nodig is om de afgesproken doelen van het landelijk 
klimaatakkoord te bereiken? Wat zou het effect van vestiging van nieuwe bedrijven, 
vestiging van nieuwe werknemers, verkeersdruk zijn op de uitstoot van CO2 in de 
gemeente? Als er een voorspelling is te doen over de groei van het aantal bedrijven, dan 
moet dit toch ook te voorspellen zijn? Ik vraag u om dit cijfermatig te onderbouwen en op 
een begrijpelijke manier inzichtelijk te maken aan mij en aan uw achterban. 

Vestiging van meer bedrijven in Winterswijk heeft, behalve gevolgen voor de uitstoot, ook 
gevolgen voor de energiebehoefte in Winterswijk. De gemeente heeft zich al in 2013 (!) 
verplicht met het klimaat van Groenlo om in 2030 energieneutraal te zijn. Een 
ondubbelzinniger randwoorwaarde kan ik niet bedenken. Waarom is deze niet in het 
voorwaardenstelsel opgenomen? U heeft nog 7 jaar de tijd, hoe staat het met die plannen? 
Het lijkt me logisch, dat het bereiken van dit doel voorafgaat aan het scheppen van ruimte 
voor nieuwe vestigers. De kost gaat voor de baat uit. Geen enkele ondernemer zal deze 
uitspraak vreemd zijn. 



Ten slotte wil ik u oproepen om het voorwaardenstelsel te toetsen aan ALLE geldende 
afspraken, waaraan gemeente Winterswijk zich verplicht heeft.  

Ik vraag de verantwoordelijken voor dit traject om een opsomming van alle relevante 
verdragen en daaruit voortvloeiende verplichtingen, in aanvulling op de randvoorwaarden 
waaraan uitbreiding van het bedrijventerrein getoetst moet worden. 

Dank voor uw aandacht. 


